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BROI.0012.2.2.2016 
 

Protokół nr 12/16 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów  

z dnia 23 marca 2016 roku 
 
 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
 
Pan Roman Tomaszewski - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów dnia 23 marca 
2016 roku o godzinie 1010 otworzył obrady Komisji Budżetu i Finansów. Powitał członków 
Komisji oraz Pana Kazimierza Kacę – Starostę Włocławskiego, Panią Igę Przystałowską – 
Skarbnika Powiatu, Pana Tomasza Olacha –Naczelnika Wydziału Edukacji i Spraw 
Społecznych.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
2) Stwierdzenie quorum.  
 
Przewodniczący Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 
7 osób, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 7 osób stanowi wymagane quorum, 
a zatem obrady komisji są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3)  Przyjęcie porządku obrad.  
 
Przewodniczący Komisji poinformował, iż w materiałach na komisję radni otrzymali 
porządek obrad w brzmieniu: 

 
Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
2) Stwierdzenie quorum.  
3) Przyjęcie porządku obrad. 
4) Przyjęcie protokołu nr 11/16 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 

29 stycznia 2016 r. 
5) Analiza projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Miasta Kowal na 

zadanie z zakresu kultury i promocji powiatu pod nazwą: „Powiatowe obchody 1050 
rocznicy Chrztu Polski”.  

6) Analiza projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji celowej 
dla gminy Lubień Kujawski na zadanie z zakresu kultury i promocji powiatu pod 
nazwą: „IV Powiatowe Obchody Święta Konstytucji 3 Maja”.  

7) Informacja Zarządu Powiatu we Włocławku z udzielonych w 2015 r. dotacji, w tym 
z przeznaczeniem na pomoc finansową dla jednostek samorządu terytorialnego.  

8) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2016 – 2022.  

9) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2016. 

10) Sprawy różne. 
11) Zakończenie obrad Komisji. 
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Następnie zapytał radnych, czy mają uwagi do przedłożonego porządku obrad komisji? Radni 
nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Komisji powiedział, że punkt 8 i 9 będzie realizowany wraz 
z autopoprawką. W związku z brakiem uwag, Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem 
porządku obrad i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła porządek obrad.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
4) Przyjęcie protokołu nr 11/16 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 

29 stycznia 2016 r. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do protokołu 
sporządzonego z ostatniego posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów?  
Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 
przyjęciem protokołu nr 11/16 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 29 stycznia 
2016 roku i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za - 7   
Przeciw - 0  
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
przyjęła protokół nr 11/16 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 29 stycznia 2016  
roku. 
 

5) Analiza projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Miasta Kowal 
na zadanie z zakresu kultury i promocji powiatu pod nazwą: „Powiatowe obchody 
1050 rocznicy Chrztu Polski”.  

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, czy mają uwagi, pytania do projektu uchwały? 
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki glosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Miasta 
Kowal na zadanie z zakresu kultury i promocji powiatu pod nazwą: „Powiatowe obchody 
1050 rocznicy Chrztu Polski”.  
 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Miasta Kowal na zadanie z zakresu 
kultury i promocji powiatu pod nazwą: „Powiatowe obchody 1050 rocznicy Chrztu Polski” 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.   
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6) Analiza projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji celowej 
dla gminy Lubień Kujawski na zadanie z zakresu kultury i promocji powiatu pod 
nazwą: „IV Powiatowe Obchody Święta Konstytucji 3 Maja”.  

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, czy mają uwagi, pytania do projektu uchwały? 
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki glosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji 
celowej dla gminy Lubień Kujawski na zadanie z zakresu kultury i promocji powiatu pod 
nazwą: „IV Powiatowe Obchody Święta Konstytucji 3 Maja”.  
 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji celowej dla gminy Lubień 
Kujawski na zadanie z zakresu kultury i promocji powiatu pod nazwą: „IV Powiatowe 
Obchody Święta Konstytucji 3 Maja” stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.   
 

7) Informacja Zarządu Powiatu we Włocławku z udzielonych w 2015 r. dotacji, 
w tym z przeznaczeniem na pomoc finansową dla jednostek samorządu 
terytorialnego.  

 
Pani Iga Przystałowska – Skarbnik Powiatu poinformowała, iż informacja została 
przedstawiona w formie tabelarycznej i opisowej.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, czy mają uwagi, pytania do przedłożonej 
informacji? Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem informacji i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła informację Zarządu Powiatu we Włocławku z udzielonych w 2015 r. dotacji, w tym 
z przeznaczeniem na pomoc finansową dla jednostek samorządu terytorialnego.  
 
Informacja Zarządu Powiatu we Włocławku z udzielonych w 2015 r. dotacji, w tym 
z przeznaczeniem na pomoc finansową dla jednostek samorządu terytorialnego stanowi 
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
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8) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 

Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2016 – 2022 wraz z autopoprawką.   

 
Przewodniczący Komisji poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie projektu uchwały.  
Skarbnik Powiatu poinformowała, iż w toku wykonywania budżetu zachodzi konieczność 
wprowadzenia zmian w planie dochodów i wydatków między paragrafami klasyfikacji 
budżetowej na wniosek dysponentów środków budżetowych. Autopoprawka jest wynikiem 
złożonych przez kierowników jednostek organizacyjnych wniosków z prośbą 
o uwzględnienie ich, które mają wpływ na zrealizowane w roku 2016 zadania inwestycyjne.  
Dyrektor DPS w Kurowie zwróciła się z prośba o utworzenie nowego zadania inwestycyjnego 
– utwardzenie 16 miejsc parkingowych. Jest to związane z potrzebą udrożnienia drogi 
przeciwpożarowej. Wynika to z zaleceń Komendanta Miejskiego PSP. Dyrektor posiada 
dokumentację projektowo – kosztorysową. Wartość zadania – ponad 50.000 zł. Dyrektor 
wystąpiła o utworzenie zadania i zabezpieczenie środków na to zadanie. Zostały 
zabezpieczone środki w wysokości 30 000 zł, przy czym 10 000 zł pochodzi z budżetu DPS – 
u na skutek przesunięcia środków z paragrafu 4210, zaś 20 000 zł pochodzi z uwolnionej puli 
środków na wniosek dyrektora PZD. Po rozpatrzeniu postępowania przetargowego – zakup 
kostki brukowej, uwolniły się kwoty z oszczędności. Zarząd Powiatu wyraził zgodę na 
uzupełnienie środków do planowanego do realizacji zadania przez DPS w roku 2016. Jest to 
częściowe zabezpieczenie środków. Dyrektor poinformowała, iż istnieje możliwość 
częściowego dokonania zakupu materiałów na to zadanie. Jednostka znajduje się na terenie 
gminy Baruchowo i toczą się rozmowy z ewentualną propozycją udzielenia pomocy 
rzeczowej przez gminę w części robót budowlanych, które mogłyby to zadanie zrealizować. 
Pozostałe zmiany dotyczą wpływu do powiatu informacji z Ministerstwa Finansów – tj. 
subwencja na rok 2016. Subwencja ogółem zmniejszyła się o 63.635 zł. Część oświatowa 
subwencji ogólnej zmniejszyła się  o 64.166 zł, zaś część równoważąca wzrosła o kwotę 
531.000 zł. Po stronie dochodów zaistniała konieczność dostosowania wskaźników kwoty 
dochodów żeby nie dokonywać zmian po stronie wydatków, zwiększeniu ulega kwota z tytułu 
podatku od osób fizycznych. Analiza wpływów za styczeń i luty 2016 r. jest na tyle 
optymistyczna, że pozwala uzupełnić różnicę zmniejszenia dochodów z tytułu subwencji. 
Pozostałe zmiany dotyczą również dostosowania zmian na wniosek naczelnika Wydziału 
Edukacji i Spraw Społecznych – zabezpieczenie kwoty na dodatki motywacyjne dla 
dyrektorów szkół i poradni psychologiczno – pedagogicznych, tj. przesunięcie 
zaplanowanych środków w rozdziale 80195 w starostwie powiatowym na poszczególne 
jednostki  organizacyjne. Jest jeszcze zmiana dotycząca wprowadzenia dochodów z tytułu 
zawartych umów z gminami w zakresie dofinansowania udzielenia pomocy finansowej 
powiatowi na zadania remontowe, tj. 50 000 zł Gmina Miasto Kowal, Gmina Izbica Kujawska 
– 40 000 zł. Dyrektor PZD wystąpił o zwiększenie środków na remonty o 90 000 zł 
z możliwością już rozpoczęcia procedury wyłaniania wykonawcy na prace remontowe. 
Ogółem kwota wynosi 2.090.000 zł. Są wprowadzone nowe zadania dla szkół na wniosek 
dyrektora ZS w Lubrańcu. Zaistniała konieczność przeanalizowania możliwości 
zrealizowania zadania w zakresie modernizacji centralnego ogrzewania. Szkoła wielokrotnie 
zgłaszała, że następują awarie sieci centralnego ogrzewania. Propozycja wiąże się ze 
zwiększeniem deficytu. Nie ma wolnych środków, żeby zabezpieczyć to zadanie. Jest to 
kwota 196 000 zł na nowe zadanie inwestycyjne. Dyrektor ZS w Lubrańcu – Marysinie 
przestawił wniosek w sprawie konieczności adaptacji pomieszczeń na cele dydaktyczne. 
Zadanie dotyczy kwoty 250.000 zł. Ma to też wpływ na zwiększenie deficytu budżetu. 
Dochody, które pojawiły się na wniosek dyrektora ZS Lubraniec – Marysin z tytułu 
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planowanej sprzedaży  składników majątkowych, tj. kwota 13.090 zł ma wpływ na deficyt 
budżetu. Deficyt ulega zwiększeniu o kwotę  432.910 zł. Na nowe zadania o 446.000 zł. 
Pozostaje na planowanym poziomie 6 918 905 zł. Planuje się sfinansować deficyt z nadwyżki 
z lat ubiegłych w kwocie 942 709 zł i planowanego kredytu w kwocie 5 976 196 zł. 
W momencie, kiedy przyjmie się sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2015 będzie 
można dokonać stosownych zmian w uchwale budżetowej w późniejszym terminie, które 
pokazałyby inną proporcję pokrycia deficytu. Obecnie jest etap analizy zaplanowanych zadań 
budżetowych na rok 2016. Niektóre postepowania przetargowe przynoszą oszczędności, ale 
w miarę zgłaszanych potrzeb przez kierowników są one rozpatrywane przez zarząd w zakresie 
planowania kolejnych zadań, co nie ma obecnie wpływu na zmniejszenie deficytu. Kolejne 
zadanie dotyczy wniosku dyrektora PZD – droga Wilkowice – Śmiłowice. Droga wymaga 
podejmowania działań zmierzających do poprawy stanu technicznego drogi. Wójt Gminy 
Choceń zaproponował współpracę poprzez udzielenie pomocy rzeczowej  w części robót 
dotyczących poszerzenia pasa jezdni. Dokumentacja, która jest przygotowana została 
przedstawiona Gminie Choceń. W budżecie są zabezpieczone kwoty środków na realizację 
zadania. Jeżeli mowa o wskaźnikach, to jest jeszcze jedna sytuacja, która wpływa na zmianę 
proponowaną w uchwale rady. Sprawa dotyczy obniżenia środków Funduszu Pracy na 
wynagrodzenia i składki dla pracowników PUP we Włocławku. Środki zostały obniżone 
o 100 000 zł.  Nie będzie tego źródła dochodów finansujących wydatki PUP, to zaistniała 
potrzeba zmniejszenia budżetu. Częściowo zostały uruchomione środki w wysokości 40 000 
zł z rezerwy celowej utworzonej na wydatki bieżące w  administracji. Obniżenie kwoty 
środków w budżecie PUP następuje na 60 000 zł. Jeżeli mowa o pozostałe rezerwy, które 
ulegają rozwiązaniu, to na wniosek dyrektorów szkół kwota 5777 zł – LO w Kowalu 
(zaistniała potrzeba reorganizacji zatrudnienia nauczyciela dla ucznia z Zespołem Aspergera).  
Środki zostały zabezpieczone z rezerwy celowej. Również w ZS w Izbicy Kuj. była 
konieczność zabezpieczenia zadań związanych z nauczaniem ucznia niepełnosprawnego – 
4843 zł.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, czy mają pytania? Radni nie wnieśli uwag do 
projektu uchwały. Przewodniczący zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały wraz z autopoprawką i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2016 – 2022 wraz z autopoprawką.   
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2022 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.    
 

9) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2016 
wraz z autopoprawką.  

 
Skarbnik Powiatu poinformowała, iż w WPF nastąpiło dostosowanie do wyniku budżetu. 
Deficyt budżetu wzrasta do kwoty 6 mln zł. Została odpowiednio naniesiona zmiana 
wynikająca ze zmian w uchwale budżetowej. Następuje urealnienie i dostosowanie dochodów 
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i wydatków, i wyniku budżetu, i przychodu, pokrycia deficytu i zmiany  planowanego 
kredytu. Wszystkie wskaźniki art. 243 ustawy o finansach publicznych zostają zachowane.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, czy mają pytania, uwagi do projektu uchwały? 
Przewodniczący zadał pytanie dotyczące kwoty przeznaczonej na inwestycję drogową – 
Wilkowice – Śmiłowice. Czy po przetargu koszt może ulec zmniejszeniu? 
Skarbnik Powiatu wyraziła nadzieję, że kwota ulegnie zmniejszeniu. Skarbnik zawsze 
podkreśla, że należy podjąć oszczędności finansowe. Deficyt, który jest na chwilę obecną 
wzrósł na potrzeby realizacji zadań inwestycyjnych. Gdyby była możliwość, to należy 
kierować oszczędności celem obniżenia deficytu budżetu.  
Radna Anna Kozłowska stwierdziła, że nie sprawdziła informacji, ale otrzymała taką 
wiadomość, iż na imprezy z zakresu kultury fizycznej zostało zaplanowanych 44 imprezy. 
Radna zapytała, ile jest na rok 2016 przeznaczonych środków finansowych na imprezy 
sportowe? Z informacji, jakie radna uzyskała, wynika, że na 44 imprezy sportowe jest 
przeznaczone 10 000 zł. Z wyliczeń wynika, iż na 1 imprezę jest zaplanowana kwota 230 zł. 
Są to za małe środki żeby zorganizować imprezę, turniej. Na powiatową imprezę jest to zbyt 
mała kwota. Kwota powinna zostać podwojona. Należy kupić puchar, dyplomy, zabezpieczyć 
sędziego itd. Radna wniosła, aby zwiększyć budżet na imprezy sportowe.  
Skarbnik Powiatu  powiedziała, że jeżeli mowa o zadaniach w zakresie kultury fizycznej, to 
dotacje celowe z budżetu powiatu na finansowanie lub dofinansowanie zadań rozpatrywane 
są do realizacji przez stowarzyszenia. Jest zaplanowana kwota 30 000 zł.  
Radna Anna Kozłowska powiedziała, że w roku 2015 była zaplanowana kwota 29 000 zł.  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że merytorycznie odpowiedzi może udzielić Wydział 
Edukacji i Spraw Społecznych. Wydział przedstawia propozycje wraz z opinią 
przedstawicieli organizacji pozarządowych. Środki, które są w budżecie na dotacje na tego 
rodzaju zadania są w wysokości 30 000 zł. Skarbnikowi trudno się odnieść do rozbieżności, 
o których mówiła radna. Jeżeli mowa o planowaniu budżetu, to środki nie były zmniejszane. 
Pozostały na poziomie wydatków roku 2015.  
Radna Anna Kozłowska stwierdziła, że zweryfikuje informację.  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że nie ma możliwości, aby w roku bieżącym zwiększyć 
kwotę środków.  
Radna Anna Kozłowska stwierdziła, że jest dopiero I kwartał i zmiany można w budżecie 
wprowadzać.  
Radny Marek Jaskulski powiedział, że wielość imprez powoduje, że traci się sens. Można 
byłoby zrobić mniej imprez, ale większych. Niektóre imprezy nie wytrzymały próby czasu. 
Co raz więcej przybywa imprez. Może warto byłoby się zastanowić nad zmniejszeniem liczby 
imprez sportowych. 
Radna Anna Kozłowska powiedziała, że są takie imprezy, które nie mogą przyjąć zgłoszeń, 
choćby chcieli przeprowadzić jakiś turniej. Jest problem z liczbą drużyn.  
Przewodniczący Komisji zasugerował, że można zrobić jedną centralną imprezę sportową 
w każdej gminie. Wówczas zamiast 44 będzie 13. Jeżeli jest zły oddźwięk w społeczeństwie, 
to należy z takiej imprezy zrezygnować.  
Następnie przewodniczący zapytał, jakie są powody zmniejszenia środków na Fundusz 
Pracy? Czy jest to związane ze zmniejszeniem zatrudnienia pracowników? 
Skarbnik Powiatu poinformowała, iż są to środki Funduszu Pracy z przeznaczeniem na 
wynagrodzenia i składki społeczne pracowników Urzędu Pracy.  
Radny Jan Krzyżanowski zapytał, czy nie będzie refundacji środków?  
Skarbnik Powiatu poinformowała, że nie ma źródła dochodów na wynagrodzenia z tego 
tytułu. Powiat występował do Prezydenta Miasta Włocławek. Na chwilę obecną jest 
odmowna informacja związana z brakiem możliwości zwiększenia dotacji dla Powiatu na 
realizację wydatków bieżących. 60 000 zł, to jest kwota,  z którą musi zmierzyć się kierownik 



7 
 

jednostki realizując swoje zadania. Jeżeli mówi się o obcinaniu wydatków bieżących – 
wynagrodzeniach, to to może skutkować zmianą stanu zatrudnienia. Dyrektor PUP będzie 
jeszcze raz starała się rozmawiać z Prezydentem Miasta Włocławka i jego służbami – czy 
w tym roku nie udałoby się jeszcze zmienić sytuacji. Trzeba mieć świadomość, że tych 
środków nie ma. Jeżeli nie ma tych środków w tym roku, to trudno powiedzieć, czy będą 
w roku 2017. Z analizy wynikało, że odchodzą osoby na emeryturę. Brak konieczności 
zatrudniania nowej osoby będzie miał wpływ na ewentualne oszczędności, czyli na pokrycie 
braków  z tego tytułu, że tych środków na realizację zadań jest mniej.  
Pan Kazimierz Kaca – Starosta Włocławski powiedział, że w błąd ktoś radną wprowadził, 
bo w roku ubiegłym było 20 imprez sportowych a była zabezpieczona kwota 29 000 zł. 
W ubiegłym roku średnia kwota wynosiła 1500 zł na imprezę. Stosowne dokumenty 
dostarczy Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych.  
Pan Tomasz Olach – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformował, 
iż 20 podmiotów otrzyma dotacje na 20 imprez. W zakresie kultury i dziedzictwa narodowego 
– 6 imprez, w kulturze fizycznej – 17. Środki finansowe są w podobnej wysokości, jak w roku 
2015.  
Radny Grzegorz Śledziński powiedział, że rozmawiał z młodzieżą i chcieliby zorganizować 
w Izbicy Kujawskiej na Orliku zawody w streetball – u. Są chętni do przyjechania z: Kutna, 
Kinina, Koła, Turka, Boniewa, Borzymia. Radny zapytał, czy jest możliwość o ufundowanie 
pucharów? 
Starosta Włocławski poinformował, żeby w tej sprawie rozmawiać z Naczelnikiem 
Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych. Starosta zwrócił się do radnych, aby po zapoznaniu 
się z realizacją zadań w zakresie organizowania imprez, przekazali swoje spostrzeżenia. Jeżeli 
coś ma zasięg gminnych, np. 2 gmin, to wówczas zadania powinni dofinansować wójt/ 
burmistrz danej gminy. Jeżeli trzeba będzie wydatkować 1 000 zł lub 2000 zł, to takie środki 
można dodatkowe wyasygnować.  
Radna Anna Kozłowska powiedziała, że eliminacje odbywają się często i każdy dzień niesie 
za sobą koszty a finał jest już uwieńczeniem zawodów.    
Radny Grzegorz Śledziński zapytał, czy może przekazać młodzieży, żeby zwrócili się do 
Naczelnika Wydziału Edukacji? 
Starosta Włocławski stwierdził, że wszelkie sprawy dotyczące pucharów powinni kierować 
do naczelnika.  
Radna Anna Kozłowska powiedziała, że chciałaby, aby na terenie Boniewa zorganizować 
imprezę powiatową. W imprezach plenerowych uczestniczy bardzo dużo osób spoza 
Boniewa, z gmin ościennych. Gmina chciałaby przeprowadzić Festiwal Kapel Weselnych.  
Gmina będzie występowała o wsparcie ze strony powiatu. Nie są to duże środki finansowe.  
Skarbnik Powiatu stwierdziła, że wydział rozezna się w oszczędnościach, jakie posiada 
i ewentualnie rozpatrzy wniosek.  
Starosta powiedział, że impreza powiatowa zwiększa rangę imprezy. Nie wszystko musi być 
pod egidą starosty, może być pod patronem Przewodniczącego Rady. Następnie starosta 
poinformował, iż w ostatnim czasie odbył się przetarg na inspektora nadzoru budowlanego.  
Najwyższa oferta wynosiła 55 000 zł, najniższa 9 000 zł. Umiejętnie należy szukać 
oszczędności. Wszystkie przetargi powyżej 30 tys. euro są realizowane w Starostwie 
Powiatowym. Zawsze jest dużo ofert od 9 do 15. Starosta poinformował, iż jest dobra 
współpraca z gminami, powiat kupuje materiały brukarskie, a gmina – robociznę. Należy 
pamiętać, że chodnik pozostaje jako majątek powiatu. W tych sprawach należy być 
elastycznym.  
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Informacja – wyniki otwartego konkursu ofert ogłoszonego uchwała nr 153/16 Zarządu 
Powiatu we Włocławku z dnia 21 stycznia 2016 r. na realizację zadań publicznych 
o charakterze ponadgminnym zlecanych w formie wsparcia przez Zarząd Powiatu we 
Włocławku w 2016 roku stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
Informacja – wyniki otwartego konkursu ofert ogłoszonego uchwała nr 153/16 Zarządu 
Powiatu we Włocławku z dnia 21 stycznia 2016 r. na realizację zadań publicznych 
o charakterze ponadgminnym zlecanych w formie powierzenia przez Zarząd Powiatu we 
Włocławku w 2016 roku stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 

10) Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, czy w tym punkcie porządku obrad radni 
chcieliby przedstawić wnioski, oświadczenia? 
Radny Grzegorz Śledziński poprosił o przedstawienie informacji w sprawie sesji Sejmiku 
Województwa Kujawsko – Pomorskiego, która odbyła się we Włocławku.  
Starosta Włocławski powiedział, że stanowisko wójtów i burmistrzów było takie, że nie są 
za rozdzielaniem Województwa Kujawsko – Pomorskiego. Miasto Włocławek było za 
rozdzielaniem województwa. Obecnie jest faza przed rozdziałem środków unijnych. Starosta 
był bardzo dumny z powodu tego, że obecni wójtowie i burmistrzowie  w liczbie 11 i starosta 
mówili jednym głosem. Starosta powiedział, że bardzo ważną sprawą są drogi wojewódzkie 
(ich remonty i przebudowy). Trudno powiedzieć jak wszystko się potoczy. Marszałek 
województwa publicznie powiedział, że drogi wojewódzkie będą przebudowane, tj. 270, 265 
– na odcinku ok. 80 km. Pozostałe będą remontowane od Kowala do granic województwa 
Mazowieckiego i od Brzezia do Brześcia Kuj. – przebudowa. 301 – odcinek na gminie 
Lubanie i odcinek na gminie Fabianki w kierunku Dobrzynia – remont. Jeśli Marszałek 
deklaruje, że drogi będą przebudowywane i są już dokumentacje a pozostałe będą 
remontowane, to należy mieć nadzieję, że tak się stanie. Starosta powiedział, że na ostatniej 
sesji była mowa o tym, aby było spotkanie z Marszałkiem. Należy jeszcze poczekać miesiąc – 
dwa, nie należy burzyć tego, co powstało. Starosta ma zaproszenie na sesję do Izbicy 
Kujawskiej. Na pewno jest szansa na przebudowę dróg o długości ok. 80 km i na remonty 
o długości ok. 40 km. Drogi w przebudowie byłyby z obwodnicami Lubrańca i Izbicy 
Kujawskiej. Jest dyskusyjna sprawa dotycząca małej obwodnicy w Kowalu. Jest jeszcze 
sprawa do negocjacji odnoście przebudowy chodników. Urząd Marszałkowski chce, aby 
gminy dofinansowały 70% chodników. W najbliższym czasie musi w tej sprawie dojść do 
spotkania, bo gminy nie będą w stanie dofinansować 70% wartości zadania. Jeżeli na gminie 
jest chodników za ok. 3 mln zł, to np. gmina Izbica Kuj., która ma może 2 mln zł na 
inwestycje, to musiałaby wydatkować ok. 1,5 mln zł na chodniki. Wszystkie gminy, poza 
jedną, zrzekają się odszkodowania za grunty na rzecz Marszałka. Trzeba chwilkę poczekać 
i przedstawić sprawę.    
Radny Jan Krzyżanowski zapytał, czy program, który był w poprzednim rozdaniu 2007 – 
2013 – drogowa inicjatywa samorządowa, przebudowa chodników przy drogach 
wojewódzkich jest dalej kontynuowany? Część środków pochodziła ze środków unijnych a 
60% dopłacał samorząd. Czy Marszałek będzie dalej realizował program? 
Starosta stwierdził, że nie zna szczegółów w tym zakresie. Jeżeli będzie spotkanie 
z Marszałkiem czy dyrektorem departamentu, to sprawę, którą poruszył radny, przedstawi.  
Radny Jan Krzyżanowski powiedział, że program w roku 2014 był wstrzymany. Radny nie 
wie, jak sprawa wyglądała w roku 2015. Radny zapytał, czy na sesji była mowa o programie? 
Starosta odpowiedział,  że na ten temat nie było rozmowy. Żaden z wójtów i burmistrzów nie 
przedstawiał też tej sprawy.  
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Radny Jan Krzyżanowski zapytał, czy remont dróg należy rozumieć jako podwójną 
nawierzchnię na drogach wojewódzkich poprzez fryzowanie i utwardzenie? 
Starosta stwierdził, że nie wyobraża sobie, że jeżeli droga będzie frezowana to miałaby być 
kładziona tylko nakładka. Wtedy osłabia się koronę drogi. Na drogach są koleiny i muszą być 
frezowane. Minimum musi być wierzchnia warstwa i druga wiążąca oraz nakładcza. Obecnie 
jest etap badania dróg, które są zakwalifikowane do remontów. Jeżeli chodzi o inwestycyjne, 
to jest już etap zakończenia dokumentacji. Wszystkie szczegóły zna dyrektor Zarządu Dróg 
Wojewódzkich i jego pracownicy oraz pracownicy Marszałka. Prace są zaawansowane. 
Starosta posiada informację, że w przypadku 4 odcinków dróg będzie badane podkładu, 
wytrzymałości i dalej będą decydować, co dokładnie będzie robione. Są to drogi od Kowala 
do granic Województwa Mazowieckiego, na terenie gminy Lubanie odcinek drogi nr 301 
i odcinek Brzezie – Brześć oraz na terenie gminy Fabianki w kierunku Dobrzynia. Te drogi 
mają być badane i będą podjęte decyzje w sprawie technologii ich wykonania. 
Najprawdopodobniej będzie to na zasadzie remontu. Prawdopodobnie remont będzie polegał 
nie na poszerzeniu drogi, tylko na położeniu odpowiedniej warstwy. Pierwszy przetarg będzie 
dotyczył drogi Brześć Kuj. – Kowal w tym roku. Pozostałe Brześć Kuj. – Lubraniec – Izbica 
Kuj. do Brdowa oraz odcinek od Kowala przez Czerniewice – Choceń – Chodecz do granic 
województwa Wielkopolskiego. Jeżeli te odcinki nie będą robione w tym roku, to należy mieć 
obawę, że może coś się nie udać. W przypadku pozostałych odcinków dróg przetargi mogą 
mieć miejsce w roku 2017 – 2018. Starosta może odpowiadać za drogi powiatowe a nie za 
wojewódzkie.  
Radna Anna Kozłowska powiedziała, że była rozmowa na temat przyłączenia Włocławka do 
Województwa Łódzkiego. Dobrze, że mówi się o drogach wojewódzkich, mówi się 
o remontach. Powiat Włocławski powinien jeszcze pomyśleć o przyszłorocznym budżecie, tj. 
kupnie gruntów przeznaczonych w przyszłości pod inwestycje, strefy inwestycyjne, miejsca 
pracy. Powiat wykona drogi a ludzie nie będą mieć pracy. Bezrobocie w powiecie jest bardzo 
wysokie, jedno z najwyższych w Polsce. Bydgoszcz ma ok. 5,6% bezrobocie, Toruń ok. 7%, 
a Powiat Włocławski – 23%.  
Starosta powiedział, że ostatnio zostało odrolnione 7 ha w Brześciu Kuj. Drogi powiatowe są 
w miarę wykonane. Starosta zgadza się z wypowiedzią radnej. Należy wskazywać więcej na 
współpracę z gminami w zakresie terenów inwestycyjnych. Gdyby wydawało się 1 mln zł czy 
pół miliona złotych na tereny inwestycje w skali roku, to byłaby to dobra sprawa. Starosta 
będzie próbował to uczynić. Ważne jest wykorzystanie potencjału Lubienia Kuj. i Brześcia 
Kuj. oraz Kowala. Radna poruszyła ważny temat i należy zastanowić się czy kupować grunty, 
czy przeznaczyć pewne środki na uzbrajanie terenu, tak jak zostało to zrobione w Brześciu 
Kuj.  Na koniec kadencji w miejscowości Pikutkowo powinno powstać 5 – 7 zakładów. Byłby 
to ogromny sukces. Starosta bardzo często spotyka się z Burmistrzem Brześcia Kuj. Są ludzie, 
którzy popierają działania burmistrza i są tacy, którym to się nie podoba. Starosta stwierdził, 
że zbiornik na Wiśle nie będzie rozwojem twórczym, tym rozwojem będą trzy zjazdy 
autostradowe. Dzięki temu zmieni się oblicze powiatu. Na terenie gminy Lubień Kuj. jest już 
7 zakładów. Jeden zakład już zatrudnia 300 osób. Jest to trwała walka z bezrobociem. 
Najważniejsze są: walka z bezrobociem i infrastruktura drogowa.   
Radna Barbara Wałęsa powiedziała, że we Włocławku ma powstać przedsiębiorstwo 
przerobu aluminium i mają powstać miejsca pracy.  
Starosta powiedział, że to czy zakład powstanie we Włocławku czy na terenie Powiatu, nie 
ma większego znaczenia. Najważniejsze jest to, aby takie zakłady powstawały. Starosta kiedy 
objął swoje stanowisko, to podatek dochodowy wynosił 600 tys. zł a dzisiaj jest ok. 1 mln zł.  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że to co się dzieje obecnie w kraju i te zapowiedzi, które 
będzie chciało państwo spełnić w zakresie zapewnienia podniesienia kwoty wolnej od 
podatku, bezsprzecznie wpłynie na dochody samorządu. Jeżeli będą dochody, to nie będzie 
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problemów z wykonaniem wydatków.  
Starosta stwierdził, że ludziom ma się żyć lepiej.  
Radny Jan Krzyżanowski zapytał, czy będą mniejsze wpływy z podatku CIT? 
Skarbnik Powiatu poinformowała, iż mowa jest o podatku dochodowym od osób 
fizycznych. Sprawa dotyczy zmiany algorytmu naliczania podatku, co miałoby wpływ dla 
powiatu poprzez zmniejszenie dochodów. Są to na chwilę obecną wyliczenia skarbnika  
i zmniejszenie podatku wynosiłoby ok. 1 mln zł.  
Radny Jan Krzyżanowski zapytał, czy powiat nie ma zobowiązań jeżeli chodzi o dług 
publiczny? 
Skarbnik Powiatu odpowiedziała, że jest pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej.  
 

11) Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad, zamknął dnia 
23 marca 2016  roku o godzinie 1130 posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu 
we Włocławku. 

 
 
Przewodniczący Komisji  
    Budżetu i Finansów 
 
   Roman Tomaszewski  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
Katarzyna Dąbrowska - Czerwińska …….… 
 
 


